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ACTA DE LA JUNTA ORDINÀRIA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 

Dia: Divendres, 15 de desembre de 2017 
Hora: 11 hores 
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat de Geografia i Història  
  
 
Ordre del dia: 
 
1.- Aprovació l’acta de la reunió anterior. 
2.- Informació de l’equip deganal. 
3.- Aprovació dels Reglaments del Departament d’Antropologia Social, del Departament de Geografia i del 

Departament d’Història i Arqueologia. 
4.- Aprovació de la Memòria de Verificació del Màster Universitari en “Gestió d'Àrees de Muntanya", coordinat per la 

Universitat de Lleida, de la Memòria de Verificació del Màster Universitari en "Estudis Avançats en Arqueologia" i 
de  l'Autoinforme d'Acreditació del Màster Universitari en "Estudis Llatinoamericans".  

5.- Afers de tràmit. 
6.- Torn obert de paraules. 
 
Assistents professorat permanent (representants amb veu i vot): 
Aviñoa Pérez, Xosé; Beltran Costa, Oriol; Buenacasa Pérez, Carles; Buxeda Garrigós, Jaume; Cattini, Giovanni Conrad; 
Carbonell Guberna, Jaume; Dantí Riu, Jaume; Garcia Coll, Arlinda; Jubany Baucells, Olga; Laviña Gómez, Javier; Lluch 
Bramon, Rosa; Piñol Alabart, Daniel; Piqueras Céspedes, Ricardo; Riera Mora, Santiago; Santacana Torres, Carles; Solé 
Barjau, Queralt; Subirana Rebull, Rosa Ma.; Terés Tomàs, Rosa Ma. i Triadó Tur, Joan Ramon. 
 
Representants amb veu i sense vot: 

Gené Pinós, Pilar; López Palomeque, Francisco i Petit Mendizabal, Ma. Àngels. 
 
Altre PDI ( Representants amb veu i vot): 
Canals Vilageliu, Roger; Frago Clols, Lluís; Lluís Falcó, Josep i Mauro, Ida. 
 
Personal d’administració i Serveis: 
Peña Lancho, Ana Ma. i Peñalver Morral, Ana.  
 
Estudiants: 
Arias González, David; Ferrer Pladelasala, Paulina; Guembe Lambea, Aitzieber; Jiménez Romo, Bryan Jefferson; 
Lloberas Lafuente, David; Martín Pons, Jordi; Masip Colomer, Mar; Morcuende González, Alejandro; Navarro Herbón, 
Xavier i Pascual Queralt, Marta.  
 
Excusa la seva assistència: 
Arisó Cruz, Sílvia; Font Garolera, Jaume; Fullola Pericot, Josep Ma; Obón Sanz, Olga; Tous Mata, Meritxell i Vidal 
Biosca, Sílvia. 

 

 
S’inicia la reunió a les 11.10 h.  
 
1.- Aprovació de l’acta de la reunió anterior  
 
S’aprova sense esmenes l’acta corresponent a la reunió del 15 d’octubre de 2017. 
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2.- Informació de l’equip deganal. 
 
El degà comença la reunió felicitant a la Dra. Maria Yubero, doctora de la nostra Facultat, per ser la guanyadora del 
Premi José Manuel Blecua al millor article publicat en Humanitats i Ciències Socials derivat d’una tesi doctoral. 
Aquesta tesi va ser dirigida pels Drs. F. Javier López Cachero, professor del departament d’Història i Arqueologia de la 
UB, i Xavier Rubio-Campillo.  
 
El torn d’informacions és iniciat pel degà, que comunica que el professor Jaume Font ha presentat la seva renúncia 
com a cap d’estudis del Grau en Geografia amb data 15 de gener de 2018. D’altra banda, s’ha aprovat l’oferta pública 
de PDI i PAS que estava condicionada pel desbloqueig del capítol 1 per part de la Generalitat. L’oferta final ha canviat 
respecte a la inicial, ja que la Generalitat no ha acceptat incloure a la convocatòria les places de Titular d’Universitat. 
Finalment, l’oferta queda -per al conjunt de la UB- de la següent manera: 44 agregats, 4 agregats vinculats i 11 
catedràtics, corresponents a la taxa de reposició, i 11 catedràtics funcionaris i 7 catedràtics contractats, en concepte 
de promoció. La proposta de criteris d’adjudicació d’aquests concursos és a l’ordre del dia de la reunió del Comissió de 
Professorat de Consell de Govern prevista pel 12 de gener. També s’ha anunciat que a mitjans de gener hi haurà una 
reunió monogràfica sobre PDA. 
 
Ha arribat la proposta del rectorat del nou model de finançament pels departaments. Es farà una reunió amb els 
directors del departament de la facultat per fer una valoració conjunta sobre la proposta presentada. La data límit per 
a la presentació d’aportacions des de les facultats finalitza el 19 de desembre. 
 
A proposta del rectorat, s’ha creat una comissió d’estudi de l’àrea d’Humanitats per intentar reforçar la col·laboració 
entre facultats d’aquesta àrea. S’ha creat una subcomissió de treball que es reunirà el 17 de gener. El representant de 
la nostra facultat en aquesta subcomissió serà en Jaume Buxeda.  
 
Informació acadèmica (Daniel Piñol) 

 
Es va celebrar una reunió de caps de departaments i directors de grups de recerca de la Facultat per fomentar l’oferta 
de postgraus, reunió que comptar amb molt poca assistència.  
 
A la Comissió Acadèmica de Consell de Govern es va aprovar l’oferta d’ensenyaments pel curs 2019-20, la qual inclou 
la doble titulació en Història i Documentació i el Màster en Humanitats Digitals, iniciativa de les facultats de 
Biblioteconomia, Filosofia i Filologia. S’ha creat la comissió promotora del títol, on participaran dos representants per 
cada facultat. En el cas de la nostra facultat, els representants seran en Jaume Buxeda i en Ricardo Piqueras. De 
moment, s’ha elaborat una fitxa del màster que es penjarà al campus virtual de la Junta. En aquesta reunió també es 
va informar que el campus virtual actual s’ha quedat obsolet i que s’està treballant per canviar el sistema.  
 
La Vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica, Amèlia Díaz, i el delegat del Rector en Afers Acadèmics, en Gaspar 
Rosselló, van fer una reunió amb l’equip deganal a la facultat el 13 de desembre, reunió en la qual es va revisar 
l’oferta acadèmica de la Facultat. La valoració general va ser positiva un cop revisades les darreres xifres de matrícula. 
Es va anunciar una reunió en els mesos vinents per revisar qüestions concretes, com la situació d’alguns convenis de 
màster. Els altres temes que es van tractar en aquesta reunió van tenir a veure amb la petició que s’ampliï i consolidi 
el pressupost de pràctiques de la Facultat, de manera que no es hagi de demanar-se i justificar-se cada curs i que doni 
resposta a les necessitats dels graus d’Arqueologia i Antropologia. A més, es va demanar una resposta sobre l’interès 
de posar en marxa l’oferta del Grau en Antropologia d’UNIBA.  
 
A la Comissió Acadèmica de Graus del 14/12/2017 es van aprovar les equivalències entre les assignatures del grau 
d’història de l’art i la resta de graus i el canvi de calendari dels TFG. 
 
Política lingüística, Mobilitat i Relacions Internacionals i Comunicació (Arlinda Garcia) 

 
En primer lloc, s’informa que, arran del projecte d’impulsar una ORI de Centre que comptés amb personal tècnic 
estable, s’ha produït la incorporació d’una tècnica contractada per la UB (Sra. Elena Negut) que  donarà suport a les 
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ORIs de les facultats de Geografia i Història i Filosofia. Quant a mobilitat internacional, el 28 de novembre va tenir lloc 
la reunió informativa per als estudiants de la Facultat, informant de les diferents convocatòries de mobilitat, així com 
dels terminis i procediment. La reunió va comptar amb la participació uns 50 estudiants. A principis de febrer, tindrà 
lloc la sessió d’acollida dels estudiants Erasmus que venen al segon semestre. Igualment, es va presentar el Projecte 
Estratègic de la Facultat per propostes per a la KA107 (Erasmus fora de la Unió Europea). La proposta es va elaborar a 
partir de la petició de col·laboració a dues persones per cada departament i l’equip deganal. Es demanava que cada 
proposta anés justificada per la qualitat de la Universitat que es proposava, per la possibilitat de desenvolupar línies 
de formació específiques per als estudiants dels ensenyaments de la Facultat, així com per l’existència de vincles de 
recerca ja establerts. Finalment, la proposta de la Facultat va incloure 6 universitats de les quals 5 han estat 
acceptades per la UB i, per tant, seran proposades com a part del programa Erasmus KA107.   
 
D’altra banda, el 29 de novembre va tenir lloc la reunió del jurat del Premi Temps, Espai, Forma on es va decidir els 
treballs premiats en aquesta edició. El lliurament dels premis es farà durant l’Acte de Nadal.   
 
S’ha demanat a Serveis Lingüístics que pel segon semestre es puguin mantenir els 4 grups de conversa d’anglès que 
s’han ofert al primer semestre a la Facultat, així com el Cafè de llengües. De moment, s’ha acceptat la proposta, tot i 
que no se sabrà segur l’oferta concreta de cursos fins al mes de gener.  
 
Finalment, es recorda que el dia 22 de desembre tindrà lloc l’Acte de Nadal i també l’aperitiu previ a l’inici de les 
festes nadalenques.  
 
Informació sobre recerca (Jaume Buxeda) 

 
S’informa que durant el mes de gener hi ha prevista una reunió sobre el PDA de recerca que s’haurà d’aplicar al curs 
vinent. També que  la UB ha suprimit els ajuts que es donaven per a la preparació de projectes europeus. En canvi, es 
contractaran 5 persones com a project managers, els quals donaran suport als projectes més competitius de la UB. 
També s’explica que es va demanar a la Facultat propostes de grans àmbits de recerca (anomenades “missions”) de la 
LERU. Des de la Facultat es van enviar 3 propostes que la UB ha afegit a les 13 missions que han estat enviades a la 
Comissió Europea per a la preparació del proper Programa Marc. Es penjarà el document amb les 13 missions 
proposades per la UB al campus de la Junta de Facultat. Finalment, es comenta que la previsió és que la resolució del 
SGR de la Generalitat es publiqui durant el mes de desembre. 
 
D’altra banda, la Comissió de Recerca de la Facultat es va reunir per resoldre els ajuts del segon semestre. Les 
sol·licituds rebudes superaven àmpliament els recursos disponibles, el que va obligar a prioritzar les peticions. 
Aquesta priorització es va fer a partir de les bases actuals i per acord de la majoria de la Comissió. S’anuncia que de 
cara a la propera anualitat es revisaran les bases dels ajuts. S’ha demanat la normativa de la UB al rectorat i es 
revisaran els criteris. Es preveu una reunió amb els responsables de les revistes i amb els caps d’equips de recerca i de 
departament per parlar sobre el tema. Arran d’aquestes informacions, en Lluís Frago demana que els nous criteris de 
distribució d’ajudes de recerca de la facultat mantingui la possibilitat que el professorat associat continuï rebent ajuts 
i no siguin exclosos com està passant en altres convocatòries. 
 
Informació sobre doctorat i qualitat (Jaume Carbonell) 
 
S’informa sobre la reunió de l’Agència de Polítiques i Qualitat on es va informar sobre el nou model de plantilles dels 
documents que tenen a veure amb l’avaluació dels Ensenyaments. S’anuncia que la Facultat tindrà el suport d’un 
tècnic en temes de qualitat durant tres mesos, el qual s’incorporà al mes de febrer.   
 
Donat el calendari vinculat a les polítiques de qualitat, s’ha convocat la Comissió de Qualitat de la Facultat. En aquests 
moments, està en marxa l'Autoinforme d'Acreditació del Màster Universitari en Estudis Llatinoamericans, l’informe de 
seguiment dels Graus de Geografia i del Grau d’Història de l’Art, el del Màster Estudis de Dones i Ciutadania i el de 
seguiment dels programes de doctorat que cal tenir finalitzat per finals de gener. Es vol fer constar l’agraïment al 
personal de Secretaria de la Facultat pel suport que està donant en aquests processos, davant l’absència de personal 
especialitzat en temes de qualitat.  
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Finalment, el degà informa que es tenia previst incloure a l’ordre del dia d’aquesta Junta un punt d’informació i 
aprovació del nou Reglament de la Facultat però que, després de la Comissió Permanent del dia 5 de desembre, es va 
decidir no incloure’l. En aquesta reunió no es va arribar a un consens en la representativitat dels departaments en les 
comissions de professorat, recerca i espais. Donada la manca d’acord, es va creure convenient retirar el punt i donar 
temps per trobar una fórmula que reuneixi consens. 
 
3.- Aprovació dels Reglaments del Departament d’Antropologia Social, del Departament de Geografia i del 
Departament d’Història i Arqueologia. 
 
Els reglaments dels departaments d’Antropologia Social, de Geografia i d’Història i Arqueologia compten amb els 
informes de legalitat jurídica. Els textos definitius, que inclouen les modificacions indicades per aquests informes, 
s’han penjat al campus virtual de la Junta. S’agraeix als directors les gestions realitzades per poder arribar a tenir els 
reglaments definitius.  
 
S’aproven per unanimitat els reglaments dels departaments d’Antropologia Social, de Geografia i d’Història i 
Arqueologia. 
 
4.- Aprovació de la Memòria de Verificació del Màster Universitari en “Gestió d'Àrees de Muntanya", coordinat per 
la Universitat de Lleida, de la Memòria de Verificació del Màster Universitari en "Estudis Avançats en Arqueologia" i 
de  l'Autoinforme d'Acreditació del Màster Universitari en "Estudis Llatinoamericans".  
 
Es presenten per a la seva aprovació la Memòria de Verificació del Màster Universitari en Gestió d’Àrees de 
Muntanya, coordinat per la Universitat de Lleida, i la Memòria de Verificació del Màster Universitari en Estudis 
avançats en Arqueologia. Ambdós documents estan penjats al campus virtual de la Junta per a la seva revisió. 
S’aproven per unanimitat. 
 
S’aprova també l’autoinforme d’acreditació del Màster Universitari en Estudis Llatinoamericans. 
 
5.- Afers de tràmit. 
 
No n’hi ha. 
 
6.- Torn obert de paraules. 
 
La professora Queralt Soler pregunta sobre les festes que s’organitzen als Jardins Victòria dels Àngels donades les 
molèsties que generen, interferint en l’activitat docent. El degà explica que s’ha presentat un informe al rectorat 
detallant la situació, amb l’objectiu d’intentar abordar els problemes de l’edifici de forma conjunta. Com a 
conseqüència d’aquest informe, ha tingut lloc una reunió al rectorat per començar a treballar amb propostes de gestió 
amb el districte de Ciutat Vella i l’Ajuntament. El problema principal és que els Jardins són un espai públic i, per tant, 
la possibilitat d’acció de la Facultat o de la UB és limitada. S’espera que en els mesos vinents s’avanci per trobar una 
solució conjunta que resolgui el problema. 
 
La reunió finalitza amb el desig del degà de Bones Festes per a tothom. 
 
ACORDS 
 
[1] S’aproven dels Reglaments del Departament d’Antropologia Social, del Departament de Geografia i del 
Departament d’Història i Arqueologia. 
 
[2] S’aprova la Memòria de Verificació del Màster Universitari en Gestió d'Àrees de Muntanya, la Memòria de 
Verificació del Màster Universitari en Estudis Avançats en Arqueologia i l'Autoinforme d'Acreditació del Màster 
Universitari en Estudis Llatinoamericans. 
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DOCUMENTACIÓ ADJUNTA 
 
[1] Fitxa proposta Màster en Humanitats Digitals 
[2] Document proposta missions de la UB a la LERU (Inputs from the University of Barcelona in answer to the Request 
about Missions to be integrated in FP9) 
[3] Reglaments del Departament d’Antropologia Social, del Departament de Geografia i del Departament d’Història i 
Arqueologia 
[4] Memòria de Verificació del Màster Universitari en Gestió d'Àrees de Muntanya, la Memòria de Verificació del 
Màster Universitari en Estudis Avançats en Arqueologia i l'Autoinforme d'Acreditació del Màster Universitari en 
Estudis Llatinoamericans. 
 
A les 12:10 hores el degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
 
 
Vist i plau 
         
 
 
La Secretària       El Degà 
Arlinda GARCIA COLL       Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
 
 
 
 
 
 


